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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 725 (MOF alm. del) stillet 25. januar 2021 efter ønske fra 

Rasmus Nordquist (SF). 

Spørgsmål nr. 725 

Vil ministeren i forlængelse af svar på MOF alm. del - spørgsmål 379 redegøre for, hvorfor det ikke 

f.eks. frem til 2030 er muligt at etablere staldforsuringsanlæg i langt større omfang end i dag i 

forbindelse med ombygning og ny miljøgodkendelse af eksisterende staldanlæg? 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet for mit ministerium, som oplyser følgende: 

 

”Vurderingen af potentialet i besvarelse af MOF spørgsmål 379 (alm. del) tager udgangspunkt i, hvad 

der er praksis i dag, og at perspektivet er på meget kort sigt. Samtidig oplyses, at muligheden for at 

etablere gylleforsuring i eksisterende staldanlæg er under udredning på Aarhus Universitet. 

  

I det omfang det vil være teknisk muligt at etablere staldforsuring i eksisterende staldanlæg, vil der 

være en række juridiske og økonomiske forhold forbundet med etablering i forbindelse med 

ombygning og ny miljøgodkendelse af eksisterende staldanlæg, som vil skulle udredes nærmere. 

Eksempelvis reguleres udvidelser og renoveringer af husdyrbrug af husdyrbrugsloven, som indebærer, 

at husdyrbruget skal overholde kravet om bedste tilgængelige teknikker (BAT). Staldforsuring er ikke 

fastsat som BAT-krav for nye eller eksisterende stalde i den nuværende regulering, da teknologien ikke 

hidtil er vurderet som værende i overensstemmelse med proportionalitetsprincippet. BAT-kravene er 

under opdatering, jf. også svar på MOF spørgsmål 380 (alm. del). ”  
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